
 

 

Dagsorden 

Hovedbestyrelsesmøde nr. 3 

Søndag d. 9. marts 2025  
 
Mødested:  
Ejnersbo 
Ellinge Skovvej 51 
4573 Højby 
 

Tid:  
Start søndag kl. 09.30 – til ca. kl. 16.30 
 
Overnatning muligt i hytten fra lørdag til søndag 

   
Møde indkaldt af Ann Urbrand 
 
Mødeleder Marianne Halkjær 

 
Deltagere fra Hovedbestyrelsen:   

Ann Urbrand (AU),  
Marianne Halkjær (MH)  
Harun Muharemovic (HM)  
Karina Jespersen (KJ) 
Claus Johnsen (CJ)  
Ulla Ernst Hansen (UEH)  
Simon Karlsen (SK) 
Peter Kaa Zastrow (PKZ) 
Simone Toftlund Hansen (STH) 
 
 

 
Afbud:                                                           Martin Nielsen (MN)  
                                                                        Nathasja Rasmussen (NR) 

Poul Olsen (PO),  
Oliver Gabrielsen (OG) 

 
 
Deltagere fra sekretariatet:  Claes Horne Kjældgaard (CHK) 
 Olivia Møller-Magrath (OMM) 
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   Søndag d. 9. marts 2025 

 
Punkt Tidspunkt Emne 

1.  09:30 – 09:45 
 
 
 

Velkomst, morgensang og godkendelse af dagsorden v./ MH    

                  
 

o Vi begynder med en sang fra DUI-sangbogen. 

o Præsentation og godkendelse af program. 

  

  REFERAT 
 
Dagsordenen godkendes. 
 

2.  09:45 – 10:30  Siden sidst og runden rundt (alle) 
 
Formål: Skabe en fælles forståelse af, hvad der rører sig i organisationen, 
i afdelingerne og hos medlemmerne. 
 
Drøftelsesspørgsmål: Hvordan opleves situationen i afdelingerne? Hvilke 

udfordringer og succeser er der? 

• Hver afdelingsansvarlig giver en kort beretning om deres 

respektive afdelinger – herunder status fra årsmøderne i deres 

afdelinger. 

• Spørgsmål relateret til FM-møderne kan inddrages her 

 
Bilag: 

• Bilag 1: Godkendt referat fra FM mødet d. 19 februar 2025 
 

  REFERAT 
 
De HB-ansvarlige gav en kort status på de årsmøder, de har deltaget i, 
hvor flere har været rundt i en række afdelinger. 
HB drøftede tilbagemeldingerne fra afdelingerne, herunder deres 
udfordringer og ønsker om støtte fra landsforbundet. En gennemgående 
udfordring er kommunikationen, hvor flere afdelinger oplever, at de 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/sites/Hovedbestyrelsen/Delte%20dokumenter/General/HB-M%C3%B8der/HB-m%C3%B8de%203%20d.%209.%20marts%202025/Bilag%201.%20Godkendt%20referat%20fra%20FM%20m%C3%B8det%20d.%2019.%20februar%202025.pdf?CT=1740751174841&OR=ItemsView&wdOrigin=TEAMSFILE.FILEBROWSER.DOCUMENTLIBRARY
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modtager for mange mails med for meget tekst, hvilket gør det svært at 
følge med og handle på informationen. 
Der blev også rejst bekymring om omgangstonen i enkelte afdelinger, 
hvor der er behov for opfølgning. Formandskabet tager en drøftelse af 
dette. 
Sekretariatet gav en kort status og orienterede om, at de er i gang med 
flere udviklingsforløb med afdelinger. Derudover er hjemmesiden ved at 
blive opdateret, hvor der i første omgang kun medtages afdelinger, der 
har konkrete medlemstilbud og aktiviteter. HB bakkede op om denne 
fremgangsmåde. 
 
I forbindelse med referatet fra FM-mødet gjorde Claes HB opmærksom 
på, at der vil blive afskrevet ca. 150.000 kr. i gammel gæld mellem 
afdelingerne og landsforbundet. Gælden stammer fra perioden 2017-
2022, hvor tidligere sekretariatsledelser ikke har fået opkrævet eller 
registreret beløbene korrekt. Denne afskrivning vil belaste DUI’s 
årsregnskab for 2024. 
 

3. 4
. 

10:30 – 11:30 Opdatering af DUI’s samværspolitiske retningslinjer v. /CHK 

Baggrund for opdateringen: 

Den nuværende samværspolitik blev vedtaget på landsmødet i 2022, 

men er aldrig blevet fulgt op eller sat i gang på en systematisk måde. For 

at sikre, at politikken bliver et aktivt redskab i DUI’s arbejde, er der 

foretaget en opdatering med præciseringer og tilføjelser, så den er 

lettere at implementere og anvende i praksis. 

Opdateringen indebærer ikke en ny politik, men en skærpelse og 

konkretisering af de allerede vedtagne retningslinjer. De væsentligste 

justeringer omfatter: 

• Klargøring af ansvar og implementering: Afdelingerne skal aktivt 

tage stilling til samværspolitikken og sikre løbende opfølgning 

blandt frivillige. 

• Præcisering af omgangstone og respekt for forskellighed: Større 

fokus på at skabe inkluderende og trygge fællesskaber. 

• Styrket håndtering af problematiske relationer og 

grænseoverskridende adfærd: Opdaterede procedurer for 

klagehåndtering og konsekvenser ved brud på politikken. 

• Forhold til rusmidler, alkohol og energidrikke: Justering af 

retningslinjerne for brug af disse i DUI-regi. 
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Drøftelsesspørgsmål: 

• Skal den opdaterede samværspolitik være bindende for alle 

afdelinger eller kun for landsforbundet? 

• Hvordan sikrer vi, at samværspolitikken bliver implementeret og 

ikke blot forbliver et dokument? 

• Hvilken form for opfølgning skal afdelingerne forpligtes til? 

• Hvordan kan vi understøtte afdelingerne i at arbejde med 

samværspolitikken, så det bliver en aktiv del af deres arbejde? 

Forslag til implementeringsplan: 

For at sikre, at samværspolitikken bliver et aktivt redskab i hele 

organisationen, foreslås følgende proces: 

1. Endelig vedtagelse af den opdaterede samværspolitik på HB-

mødet. 

2. Udvikling af en implementeringskampagne, der støtter 
afdelingerne i at tage stilling til og arbejde aktivt med 
samværspolitikken. 
 

3. Udvikling af et spørgeskema i regi af Vores-DUI til frivillige, så 
afdelingerne får et overblik over, hvorvidt de frivillige har læst og 
forstået samværspolitikken. 
 

4. Løbende opfølgning, hvor afdelingerne forpligtes til at gennemgå 
samværspolitikken og Samvær i trygge rammer mindst hvert 
andet år. 

HB’s opgave: 

• At drøfte ovenstående spørgsmål og tage stilling til, om politikken 

skal være vejledende eller bindende for afdelingerne. 

• At beslutte den videre proces for implementering og opfølgning. 

Bilag: 

• Bilag 2: Opdateret samværspolitik  

  REFERAT 
 
På HB-mødet blev den eksisterende samværspolitik drøftet med fokus 
på, hvordan den føres ud i livet, som aftalt på landsmødet i 2022. Det er 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/sites/Hovedbestyrelsen/Delte%20dokumenter/General/HB-M%C3%B8der/HB-m%C3%B8de%203%20d.%209.%20marts%202025/Bilag%202.%20Opdateret%20samv%C3%A6rspolitik.pdf?CT=1740751243324&OR=ItemsView&wdOrigin=TEAMSFILE.FILEBROWSER.DOCUMENTLIBRARY
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ikke en ny samværspolitik, men en opdatering med præciseringer, der 
skal gøre den lettere at implementere. 
Mødet startede med en præsentation fra Claes om de overordnede 
justeringer og den videre implementeringsplan. Herefter arbejdede HB i 
grupper med de 4 drøftelsesspørgsmål, som fremgår af 
dagsordensteksten.  
 
Hovedpointer fra drøftelserne: 

• Gældende for alle frivillige: HB besluttede, at samværspolitikken 
skal være gældende for alle frivillige i DUI – både til 
landsaktiviteter og lokale aktiviteter. 

• Forankring i afdelingerne: Afdelingerne skal forholde sig til 
samværspolitikken ved årsmøder, og alle frivillige skal læse den i 
forbindelse med børneattest-indhentning. Der etableres en 
løsning, hvor afdelingsformænd nemt kan se, hvem der har 
gennemgået den. 

• Pixi-udgave og implementeringsværktøjer: Der udvikles en 
letlæselig pixi-udgave, obligatorisk spørgeskema om 
samværspolitikken for alle frivillige i VORES-DUI samt en håndbog 
for frivillige, hvor samværspolitikken indgår. 

• Kodeks for ledere og frivillige: Afsnittet om omgangstone og 
kerneværdier bygges op som et kodeks, inspireret af DSU. 

• Konkretisering af afsnit:  
o "Relationer" præciseres med tydeligere aldersgrænser og 

lovgivning. 
o "God foreningsledelse i DUI" udbygges med retningslinjer 

for moral, etik og whistleblowerordningen. 
o "Rusmidler og tobak" justeres, så energidrikke sidestilles 

med alkohol, rygning for under 18-årige ikke er tilladt, og 
alkoholservering for unge under 18 år reguleres. 

o "Konsekvenser ved brud" præciseres, så det fremgår, 
hvornår landsforbundet træder ind. 

 
Derudover blev det besluttet at tilføje, at faste DUI-aktiviteter for børn 
ikke må afholdes i private hjem for at beskytte både børn og frivillige. 
Efter opsamling i plenum blev der enighed om, at når de aftalte 
justeringer er indarbejdet, er det fundamentet for DUI’s samværspolitik, 
der udgør minimumsstandarderne for alle frivillige i DUI. 
Sekretariatet og afdelingsudvalget arbejder videre med 
implementeringsplanen og håndbogen for frivillige. 
 

4.  11:30 – 12:00 JUBI-lejr 2025 v./ KJ og MH 
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Status og beslutningspunkter 

Styregruppen for JUBI-lejren giver en kort status på planlægningen af 

lejren, herunder tilmeldinger, program og praktiske forberedelser. 

Derudover skal HB drøfte og træffe beslutning om lejrreglerne for JUBI-

lejren 2025. Udkastet til reglerne er vedlagt som bilag, og HB skal tage 

stilling til en række væsentlige spørgsmål, herunder: 

• Skal alkohol og energidrikke være helt forbudt, eller skal der være 

begrænsede zoner og tidspunkter for forbrug for deltagere over 

18 år? 

• Hvordan skal håndhævelsen af reglerne organiseres, og hvordan 

sikrer vi en konsekvent og tydelig kommunikation om eventuelle 

overtrædelser? 

• Hvordan håndterer vi klager og problemer på lejren, og hvem har 

det overordnede ansvar for afgørelser? 

Desuden vil der være en drøftelse af, hvordan reglerne kan 

kommunikeres tydeligt til både deltagere, frivillige og ansatte for at sikre 

en god og tryg lejr for alle. 

HB bedes tage stilling til de forskellige bud på reglerne i det vedhæftede 

bilag og træffe de nødvendige beslutninger, så lejrens retningslinjer kan 

fastlægges og meldes ud i god tid. 

Bilag:  

• Bilag 3. Udkast til lejrregler for JUBI-lejr 2025. 

  REFERAT 
 
Punktet blev indledt med en status fra JUBI-lejrens styregruppe, som 
orienterede om tilmeldinger og de praktiske forberedelser. 
Planlægningen skrider planmæssigt frem, og der er kommet nye frivillige 
til. Dog har kun få afdelinger lavet forhåndstilmeldinger. Der er desuden 
tilmeldinger fra udsatte børn og familier via bevillingen fra 
Arbejdsmarkedets Feriefond. 
 
Herefter blev lejrreglerne for JUBI-lejren 2025 drøftet: 

• Alkohol og energidrikke: Reglerne skal følge den opdaterede 
samværspolitik, når den er færdigskrevet. 

• Håndtering af klager og problemer: Lejrledelsen (styregruppen) 
har ansvaret for at håndtere sager og træffe afgørelser. 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7Bbfef848e-d1bb-4601-9075-d7e43a5bb1b7%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751293147&web=1
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• Kommunikation af regler: Deltagerne modtager en infopakke 
ved ankomst, som indeholder lejrregler, praktisk information og 
andet relevant materiale. 

 
HB godkendte de overordnede retningslinjer og besluttede, at de 
færdige regler meldes ud i god tid for at sikre en tryg og velfungerende 
lejr for alle. 
 

 12:00 – 12.30 Frokost  
 

5. 12:30 – 13:30 Godkendelse af kommissorier v./ formændene for de 5 udvalg 
 
Indhold: 
De foreliggende kommissorier for DUI’s udvalg og arbejdsgrupper 
præsenteres med henblik på godkendelse. Hver formand for de 
respektive udvalg præsenterer kort deres kommissorium (3-4 minutter 
pr. kommissorium), hvorefter der er en åben drøftelse i plenum. 
 
Drøftelsesspørgsmål: 

• Er de nuværende kommissorier de rette, eller bør der justeres i 
mål, fokus eller arbejdsmetoder? 

• Dækker kommissorierne alt det, vi er forpligtet til fra seneste 
landsmøde? 

• Skal der åbnes op for flere medlemmer i de enkelte udvalg? 
Hvordan kan processen herfor se ud? 

• Hvordan sikrer vi, at alle udvalgenes arbejdsopgaver og 
ansvarsområder er tydelige og operationelle? 

 
Beslutning: 
Efter drøftelsen stemmer HB om endelig godkendelse af 
kommissorierne. 
 
Bilag: 

• Bilag 4: Kommissorium for bygningsudvalget, CJ 
• Bilag 5: Kommissorium for programgruppen, AU 
• Bilag 6: Kommissorium for afdelingsgruppen, PKZ 
• Bilag 7: Kommissorium for arbejdsgruppen for fremtidens børne-, 

ungedemokrati og seniorinddragelse, UEH 
• Bilag 8: Kommissorium for udvalget for vedtægter og 

medlemskaber, HM 
 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7B2edb860b-3e03-4f7d-803b-67c565a6ae16%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751349837&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7B3408aa89-a7fe-4b06-9418-f3397df2d3c1%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751398748&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7B6c08a12c-9c55-4ed3-b4bc-4efbbc99831a%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751445657&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7Bbf8f0fc9-677a-4ef9-a0fb-0de31196ecff%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751515791&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7Bbf8f0fc9-677a-4ef9-a0fb-0de31196ecff%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751515791&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7B695b67c7-1f2b-4429-9331-bb80509d390e%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751560523&web=1
https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7B695b67c7-1f2b-4429-9331-bb80509d390e%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751560523&web=1
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  REFERAT 
 
Hver formand for de respektive udvalg præsenterede deres udkast til 
kommissorium. Efter en kort drøftelse blev alle kommissorier godkendt 
af HB. 
 
Væsentlige beslutninger og bemærkninger: 

• Målprogram fjernes fra programudvalgets opgaver: Det blev 
besluttet, at arbejdet med et nyt målprogram til landsmødet 
2026 skal behandles særskilt. HB vil senere tage stilling til, 
hvordan processen for dette skal organiseres. 

• Kommissorium for international afdeling: Dette punkt blev 
udskudt og vil blive behandlet på det kommende HB-møde. 

• Involvering af flere medlemmer i udvalgene: FM vil på sit møde 
den 18. marts 2025 drøfte, hvordan der kan inviteres yderligere 
deltagere ind i udvalgene. 

 
Med disse justeringer blev alle foreliggende kommissorier vedtaget. 
 

6. 13:30 – 14:15 Målgruppeanalyse v./ CHK 
 
Indledning: 
Vi starter med at vælge og synge en sang, der passer til temaet om 
fællesskab og identitet, inden vi dykker ned i målgruppeanalysen. 
 
Baggrund: 
DUI har traditionelt haft en bred målgruppe, hvilket har givet mange 
muligheder, men også udfordringer i forhold til prioritering af ressourcer 
og strategisk udvikling. Vi har nu igangsat en målgruppeanalyse for at 
blive tydeligere på, hvem vi primært er til for, og hvordan vi bedst kan 
organisere og kommunikere vores arbejde. 
 
Målgruppeanalysen er opdelt i tre faser, der behandles over de 
kommende HB-møder: 
 

• 9. Marts 2025: Beslutning om kernemålgruppen (brugerne af 
aktiviteterne) 
 

• 3-4 Maj 2025: Fokus på de frivillige – hvem er vores primære 
frivilliggruppe, og hvordan tiltrækker vi dem? 
 

• September 2025: Interessentanalyse – hvilke samarbejdspartnere 
er de vigtigste for os? 
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Præsentation af målgruppeanalysen: 
• Kort gennemgang af analysens formål og proces. 
• Forslag til kernemålgruppe: 

o Børnefamilier – den primære målgruppe, der allerede 
udgør hovedparten af vores aktiviteter. 

o Børnefamilier fra arbejderklassen – fokus på vores 
historiske forankring i arbejderbevægelsen. 

o Skilsmissefamilier – mange børn fra disse familier 
mangler stærke fællesskaber. 

o Børn og unge med særlige behov – fokus på de 
foreningsparate børn, som har brug for et fællesskab. 
 

Drøftelsesspørgsmål: 
• Er børnefamilier den rette kernemålgruppe for DUI? 
• Hvordan balancerer vi denne prioritering med vores status som 

ungdomsorganisation? 
• Hvordan kan vi fastholde unge i organisationen, samtidig med at 

vi styrker børnefamilier? 
• Hvilke konsekvenser har denne prioritering for DUI’s aktiviteter 

og kommunikation? 
• Hvordan sikrer vi, at vores afdelinger arbejder i samme retning 

uden at udelukke eksisterende målgrupper? 
• Hvordan sikrer vi, at vi fortsat lever op til DUF’s krav om, at over 

halvdelen af medlemmerne skal være under 30 år? 
 
Bilag: 

• Bilag 9: Målgruppeanalyse 
  

  REFERAT 
 
Punktet blev indledt med en præsentation fra Claes, som forklarede 
formålet med målgruppeanalysen. Analysen er et internt 
prioriteringsværktøj for landsforbundet, der skal hjælpe med at målrette 
kommunikation, markedsføring, aktiviteter, koncepter og projekter. Det 
blev understreget, at denne proces ikke betyder, at DUI stopper med at 
arbejde med andre målgrupper, eller at vedtægterne skal ændres. 
 
Derefter blev der afholdt gruppearbejde, hvor HB skulle forholde sig til 
drøftelsesspørgsmålene i dagsordensteksten. 
 
Konklusioner fra drøftelserne: 

• Der var bred enighed om, at børnefamilier er den rette primære 
målgruppe, da den favner både familier og unge. 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/:w:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7Bf8c148e1-ddc0-4a40-8b92-5f3c6dad536a%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751618789&web=1
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• Der var stor tilslutning til at fastholde fokus på arbejderklassen 
som en central del af DUI’s identitet. 

• Skilsmissefamilier blev justeret til "familier med enlige 
forsørgere", da dette bedre beskriver målgruppen. 

• Det blev fremhævet, at DUI skal forblive et stærkt tilbud til 
foreningsparate udsatte børn og unge, men at det ikke må 
overskygge den samlede målgruppeforståelse. 

 
Sekretariatet arbejder nu videre med at strukturere arbejdet efter 
målgruppen, og målgruppeanalysen vil blive indarbejdet i de nye udvalgs 
arbejde – særligt i det udvalg, der skal beskæftige sig med fremtidens 
børne- og ungearbejde i DUI. 
 
På det næste HB-møde vil fokus være på at definere DUI’s primære 
frivilligmålgruppe 
 

7. 14:15 – 14:45 Forbundskontingent 2025 – Beslutnings- og orienteringspunkt v./ CHK 

Dette punkt er delt op i to dele: 

1. Beslutningspunkt: Fastlæggelse af grundlag for 

forbundskontingentet, hvor HB skal træffe beslutning. 

2. Orienteringspunkt: Status på afdelingerne og implementeringen 

af Vores DUI, hvor HB opfordres til at hjælpe afdelingerne i gang 

med systemet. 

Beslutningspunkt: Fastlæggelse af grundlag for forbundskontingent 

2025 

Baggrund: 

I forbindelse med opkrævningen af forbundskontingent for 2025 skal der 

tages stilling til, hvilket medlemstal der skal anvendes som grundlag for 

beregningen. Normalt anvendes medlemstallet pr. 31.12. det foregående 

år, men der er betydelig usikkerhed omkring opgørelsen for 31.12.2024. 

Årsager til usikkerhed omkring 31.12.2024: 

• Overgangen til det nye medlemssystem Vores DUI har medført 

udfordringer, idet det gamle system gik ned, og ikke alle 

medlemmer er blevet overført korrekt. 

• Mange medlemmer er blevet inddrevne på anden vis, men de 

fremgår ikke i den officielle opgørelse. 
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• Kun 16 afdelinger har registreret deres medlemmer i Vores DUI 

pr. 31.12.2024, hvilket betyder, at medlemstallet ikke giver et 

reelt billede af foreningens samlede medlemskab. 

• Forslag til beslutning: 

På baggrund af ovenstående anbefales det, at medlemstallet pr. 

31.12.2023 anvendes som grundlag for opkrævning af 

forbundskontingent i 2025. Dette sikrer en mere retvisende 

opkrævning og tager højde for den tekniske overgangsperiode. 

Indstilling til HB: 

Der indstilles, at HB godkender, at medlemstallet pr. 31.12.2023 

anvendes som grundlag for beregning af forbundskontingentet for 2025. 

 

Orienteringspunkt: Udviklingen fra 2023 til 2025 

Medlemstallet i DUI har udviklet sig fra 3.080 medlemmer i 2023 til 3.052 

medlemmer i 2025. Dog var der en markant nedgang i 2024, hvor kun 

1.859 medlemmer var registreret i systemet. Dette skyldes primært 

udfordringer med overgangen til Vores DUI, hvor mange medlemmer 

ikke blev korrekt registreret. 

For afdelinger med medlemmer under 30 år, som er afgørende for DUF-

støtte: 

• I 2023 havde 28 afdelinger mindst 10 medlemmer under 30 år. 

• I 2025 er dette tal faldet til 24 afdelinger. 

Når vi renser for dobbeltmedlemskaber i 2023, landede vi på omkring 

1580 medlemmer under 30 år, svarende til 93 % af det samlede antal 

registrerede. Hvis vi antager samme procentsats i 2025, vil det svare til 

omkring 1465 medlemmer under 30 år, hvilket viser, at vi ikke har mistet 

en betydelig del af vores unge medlemmer i overgangen. Derudover er 

der 100 medlemmer fra København uden alder registreret, hvoraf mange 

sandsynligvis stammer fra Børn i Bevægelse-projektet og dermed er 

under 30 år. 

Vi har desuden projekter på vej i 2025, som forventes at generere nye 

medlemmer. Derfor skal opmærksomheden særligt rettes mod de 

afdelinger, der står til at have under 10 betalende medlemmer under 30 

år, da dette kan påvirke deres støtteberettigelse. 
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Antallet af registrerede medlemmer under 30 år er særligt vigtigt, da 

afdelinger skal have mindst 10 betalende medlemmer under 30 år for at 

tælle med i DUF-støtten. 

I 2023 opfyldte 28 afdelinger dette krav, mens kun 24 afdelinger opfylder 

det i 2025. Bemærk, at dette tal afspejler medlemmer, der er indtastet i 

systemet, og ikke nødvendigvis dem, der har betalt kontingent for 

indeværende år endnu. 

HB opfordres derfor til at hjælpe med at understøtte afdelingerne, som 

de er kontaktpersoner for, i at komme godt i gang med systemet. Det er 

afgørende for både medlemsregistrering og opkrævning af kontingenter, 

at alle afdelinger får implementeret brugen af Vores DUI korrekt. 

 
Bilag: 

• Bilag 10: Kontingent i medlemssystemet 2023-2025 

  REFERAT 
 
Punktet var delt op i to dele: 

 
1. Beslutningspunkt: Fastlæggelse af grundlaget for 

forbundskontingentet 2025, hvor HB skulle træffe en beslutning. 
 

2. Orienteringspunkt: Status på medlemstal og implementeringen 
af Vores DUI, hvor HB blev opfordret til at hjælpe afdelingerne i 
gang med systemet. 

 
Beslutningspunkt: Fastlæggelse af grundlag for forbundskontingent 
2025 
 
Claes præsenterede forslaget om at anvende medlemstallet pr. 
31.12.2023 som grundlag for opkrævning af forbundskontingentet for 
2025. Dette sker på baggrund af udfordringerne med overgangen til 
Vores DUI, hvor mange medlemmer ikke er blevet korrekt registreret i 
systemet. 
 
Efter præsentationen blev forslaget sat til afstemning, og HB godkendte 
enstemmigt, at medlemstallet fra 2023 bliver grundlag for 
forbundskontingent 2025. 
 
Orienteringspunkt: Status på medlemstal og implementering af Vores 
DUI 
 

https://duilegogvirke.sharepoint.com/:x:/r/sites/Hovedbestyrelsen/_layouts/15/Doc2.aspx?action=edit&sourcedoc=%7Bd53c4208-0339-4d16-8bbd-59c72da8cc53%7D&wdOrigin=TEAMS-MAGLEV.teamsSdk_ns.rwc&wdExp=TEAMS-TREATMENT&wdhostclicktime=1740751712820&web=1
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Claes gav herefter en status på medlemstallene og udviklingen fra 2023 
til 2025. Det ser umiddelbart ud til, at DUI ikke har mistet så mange 
medlemmer som frygtet i forbindelse med overgangen til det nye 
medlemssystem. Enkelte afdelinger er endda gået markant frem i antal 
medlemmer. 
 
Dog er der udfordringer med, at flere afdelinger i dag har under 10 
medlemmer under 30 år: 
 

• I 2023 havde 31 afdelinger mere end 10 medlemmer under 30 år. 
• I 2025 er dette tal faldet til 24 afdelinger. 

 
For at sikre, at disse afdelinger kommer tilbage på sporet, vil der blive sat 
særligt fokus på at støtte dem i registreringen af medlemmer i Vores 
DUI, men også på at igangsætte aktiviteter, der kan tiltrække flere 
medlemmer til dem. Både HB-ansvarlige og sekretariatet vil aktivt hjælpe 
afdelingerne med at få styr på medlemsregistreringen og samtidig 
understøtte dem i at skabe relevante og engagerende aktiviteter, der kan 
styrke deres lokale tilslutning. 
 
Det blev desuden understreget, at vi har en 2-årig ansøgning til DUF, 
hvilket giver os 2025 til at rette op og sikre, at udviklingen vender i en 
positiv retning. 
 

 14:45 - 15:00  Eftermiddagspause 
 

8. 15:00 – 15.30 
 
 
 
 

Planlægning af HB-studieturen 2025 v./ HM 

Baggrund: 

På HB’s første møde blev det besluttet, at et HB-møde skal kombineres 

med en studietur for at tilføje en faglig dimension og hente inspiration 

udefra. HB-mødet i september er udpeget til denne studietur. 

Tidligere har Bruxelles og Barcelona været drøftet som mulige 

destinationer, men der er nu kommet et forslag om Slovenien, da vores 

søsterorganisation dernede har opnået bemærkelsesværdige resultater 

med generationsskifte. En studietur hertil vil give os mulighed for at lære 

af deres erfaringer. 

Der kan være mulighed for finansiering via DUF’s europapulje, hvis vi 

rejser med tog. 

Drøftelsesspørgsmål: 
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• Skal turen gå til Slovenien, eller skal vi genoverveje Bruxelles eller 

Barcelona eller andre destinationer? 

• Hvilket tidspunkt og hvilken varighed skal turen have? 

• Hvem bør deltage? 

• Skal vi flyve eller tage toget, og hvordan kan vi bruge rejsetiden til 

mødearbejde? 

• Hvem skal arrangere turen? 

  REFERAT 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at studieturen i september 2025 skal gå til 
Slovenien med fokus på generationsskifte. Formålet er at lære af vores 
søsterorganisations erfaringer og styrke denne proces i DUI. 
Vi starter med at gå i dialog med de slovenske samarbejdspartnere for at 
afklare mulighederne for et besøg. Turen planlægges til uge 37, og 
deltagerne bliver HB, CHK samt relevante personer fra sekretariatet eller 
organisationen, hvor Claes vurderer sekretariatets deltagelse. 
Planlægningsgruppen (HM, STH og UEH) undersøger også muligheden for 
togrejse, så HB-mødet kan afholdes undervejs. 
 

9. 15:30 – 16:00 DUI på Folkemødet 2025 v./CHK 

Formål: 

DUI deltager for første gang på Folkemødet, og vi har to hovedformål 

med vores tilstedeværelse: 

1. Synliggøre DUI – Vi skal vise, hvem vi er, og sætte fokus på vores 

arbejde med Leg, fællesskab og medborgerskab. 

2. Netværke og hente ny viden og inspiration – Vi skal bruge 

Folkemødet til at skabe kontakter, opbygge samarbejder og få ny 

viden, som kan omsættes til projekter og aktiviteter i DUI. 

Samtidig er vores deltagelse en mulighed for at bringe stolthed tilbage til 

organisationen ved at markere, at DUI nu også er til stede på 

Folkemødet. 

Baggrund: 

Folkemødet finder sted den 12.-14. juni 2025, og DUI’s delegation tjekker 

ind på Danhostel Sandvig den 11. juni og ud den 15. juni. Vi har seks 

pladser, hvor Olivia, Claes, Emily, Freja og Marianne allerede er 

bekræftet deltagere. Det betyder, at vi har én ekstra plads tilbage. 
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Vi ved desuden, at Ann og Harun deltager på Folkemødet med 

Socialdemokratiet, og vi skal derfor også spørge ind til, om der er andre 

fra HB, der planlægger at tage derover. 

Vi har ansøgt om at få en aktivitet på DUF’s ungdomsscene samt gennem 

Folkemødets Wildcards. 

Bud på DUI-aktivitet på scenen: 

• Lav en ny lov: Deltagerne på scenen skaber en ny lov ved, at 

forskellige deltagere tilfældigt vælger en overskrift, en målgruppe 

og et formål – uden at kende hinandens valg. Til sidst afsløres den 

færdige lov. Publikum bestemmer om den skal vedtages eller ej. 

Andre aktiviteter ude i felten: 

• Samtalekort om demokrati og fællesskab: Træk et kort med et 

spørgsmål og diskuter. 

• "Træk et kort": Spørgsmål fra et DUI-kortspil om demokrati og 

samfund. 

• Lav en ny rettighed eller lov: Deltagerne formulerer deres egne 

idéer til samfundsændringer. 

Forventninger og læring: 

Da det er første gang, vi deltager, skal vi ikke forvente at gøre et stort 

indtryk fra start. I år handler det først og fremmest om at samle erfaring, 

lære hvordan Folkemødet fungerer, og få indsigt i, hvordan vi bedst kan 

bruge vores deltagelse fremover. 

Vi skal bruge Folkemødet til at hente viden og inspiration, som vi kan 

omsætte til konkrete projekter, samarbejder og aktiviteter i DUI. 

Derudover vil vi producere en masse billeder og videoer, som vi kan 

bruge strategisk i vores kommunikations- og markedsføringsarbejde 

efterfølgende. 

Drøftelsesspørgsmål: 

• Hvordan sikrer vi, at vi får mest muligt ud af vores deltagelse? 

• Hvordan synliggør vi DUI bedst muligt – både på Folkemødet og 

efterfølgende? 

• Hvordan skaber vi netværk og relationer, der kan gavne DUI på 

længere sigt? 
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• Er der andre fra HB, der deltager på Folkemødet? 

  REFERAT 
 
Claes præsenterede formålet med DUI’s deltagelse på Folkemødet: 
synlighed, netværk og inspiration til nye projekter. Deltagelsen skal give 
erfaring med, hvordan Folkemødet kan bruges strategisk fremover. 
 
DUI’s delegation består af Olivia, Claes, Emily, Freja og Marianne, med én 
ekstra plads ledig. Harun, Ann og Claus deltager via Socialdemokratiet, 
og PKZ overvejer at tage med. 
 
HB drøftede, hvordan vi bedst synliggør DUI og skaber netværk, der kan 
gavne organisationen fremover. 
 

10. 16:00 – 16:30 Eventuelt, evaluering og næste HB-møde: v./ MH 
 
Indhold: 

• Eventuelt: Diverse orienteringer, afsluttende bemærkninger og 
mulighed for at tage emner op, der ikke har været på 
dagsordenen. 
 

• Evaluering: Refleksion over mødets forløb og mulige 
forbedringer. 
 

• Næste HB-møde: Information om næste møde i maj på Fanø, 
herunder forslag til sociale aktiviteter og emner, der ønskes 
behandlet. 

 

  REFERAT 
 
Eventuelt: 

• Friluftsrådet afholder generalforsamling den 26. april, hvor DUI 
har to delegerede pladser. MH deltager, og PKZ vil undersøge, om 
han har mulighed for at deltage sammen med MH. 

• Forretningsordenen er opdateret: Den oprindelige version angav, 
at sekretariatschefen er en del af formandskabet, men dette 
kræver beslutning på et landsmøde. På baggrund af en skriftlig 
beslutningsrunde i hovedbestyrelsen er denne formulering 
fjernet fra forretningsordenen, som nu er redigeret i 
overensstemmelse hermed. 

• Ny medarbejder på sekretariatet: Sebastian Vendelbo er ansat i 
virksomhedspraktik frem til primo juni 2025. 
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Evaluering af mødet: 
Mødet blev vurderet som velfungerende. Det blev foreslået, at der ved 
1-dagsmøder afsættes en længere frokost som socialt indslag. Der var 
meget læsestof forud for mødet, men det blev anerkendt som 
nødvendigt for de mange beslutninger. Tak til FM og sekretariatet for 
forberedelsesarbejdet. 
 
Næste HB-møde: 
Afholdes i maj på Fanø. Følgende emner blev foreslået til dagsordenen: 

• Rammebudget for 2026 
• Målgruppe for de frivillige 
• Status på årsmøder 
• Besøg fra en afdeling (Esbjerg) 

 

 


